
 

BRM.0002.8.2022 

 P r o t o k ó ł  nr  LIII/2022 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 29 lipca 2022 r. 

w Urzędzie Miasta Inowrocławia 

............................................................................................................................................ 
 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył sesję Rady 

Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości stwierdził, iż 

w sesji uczestniczy 22 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 

osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do 

protokołu. 
 

Sesji przewodniczył:  Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

Sekretarz obrad:  Waldemar Kwiatkowski 

Radny nieobecny na sesji:   Grzegorz Olszewski 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w związku z wnioskiem Prezydenta Miasta Inowrocławia z 26 lipca              

2022 r., dotyczącym umieszczenia w porządku obrad dzisiejszej sesji dodatkowego 

projektu uchwały, proponuję dokonanie zmian w porządku obrad i dodanie punktu: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Przystępujemy do głosowania.   
 

Kto jest za przyjęciem proponowanej zmiany? 
 

Głosowanie 1 - za przyjęciem proponowanej zmiany – ujęcia w porządku obrad „Projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Inowrocławia na lata 2022-2034.”. 

 

Wynik głosowania: za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Informuję, że Rada przyjęła proponowaną zmianę i proszę umieścić ją w punkcie 

7 porządku obrad.   
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Czy ktoś z państwa ma inne propozycje zmian do porządku obrad?  
 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
 

Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, który 

uwzględnia przyjętą zmianę.  
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej Inowrocławia. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2022: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034: 

− jak w punkcie 6. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w 2022 r. dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków: 

− wystąpienie Kierownika Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Miastem Inowrocław, a Gminą Inowrocław 

w przedmiocie powierzenia Miastu Inowrocław funkcji lidera w opracowaniu 

i wdrożeniu dokumentów programowych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Inowrocławia obejmującego Miasto Inowrocław i Gminę Inowrocław: 

− wystąpienie Kierownika Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Strategii i Promocji Miasta, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego: 

− wystąpienie Kierownika Referatu Spraw Społecznych Wydziału Spraw 

Społecznych i Promocji Zdrowia,  
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− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego 

w rejonie ul. Wojska Polskiego i al. Niepodległości oraz projektowanej drogi wzdłuż 

linii kolejowej Chorzów Batory – Tczew: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Uzdrowiskowej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie.  
 

12. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji:  

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja,  

− głosowanie. 
 

13. Rozpatrzenie wniosku w sprawie odwołania radnego z funkcji wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej Inowrocławia (wniosek grupy radnych): 

− wystąpienie przedstawiciela wnioskodawców, 

− wystąpienie wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− dyskusja, 

− głosowanie. 
 

14. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

15. Zakończenie obrad. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Ewa Kempska – Sekretarz obrad LII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 

Poinformowała, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję pana radnego Waldemara Kwiatkowskiego.  
 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pan radny wyraża zgodę? 
 

Waldemar Kwiatkowski – Radny RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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Głosowanie 3  -  Wybór sekretarza obrad (Waldemar Kwiatkowski):  
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pan radny Waldemar Kwiatkowski. 

 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Zapytania do 

Informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 

 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 
 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  
  
Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Str. 23 Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej nie ogłosiło programu „Maluch+”, czy 

to będzie miało znaczenie na ilość miejsc z inowrocławskich żłobkach? 

 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Skonsultuje się z naczelnikiem wydziału i udzielę odpowiedzi po sesji?  
 

Innych pytań nie było. 
 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 4 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/500/2022 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 

 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 7 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/501/2022 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2034. 
 

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w 2022 r. dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków: 
 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
  
Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 6 – za podjęciem uchwały w sprawie przyznania w 2022 r. dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 1, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 8 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/502/2022 w sprawie przyznania              

w 2022 r. dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Inowrocław a Gminą Inowrocław 

w przedmiocie powierzenia Miastu Inowrocław funkcji lidera w opracowaniu                    

i wdrożeniu dokumentów programowych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Inowrocławia obejmującego Miasto Inowrocław i Gminę Inowrocław: 
 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Ewa Podgrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
  
Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Inowrocław a Gminą Inowrocław 

w przedmiocie powierzenia Miastu Inowrocław funkcji lidera w opracowaniu i wdrożeniu 

dokumentów programowych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Inowrocławia 

obejmującego Miasto Inowrocław i Gminę Inowrocław . 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/503/2022 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Inowrocław 

a Gminą Inowrocław w przedmiocie powierzenia Miastu Inowrocław funkcji lidera 

w opracowaniu i wdrożeniu dokumentów programowych dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Inowrocławia obejmującego Miasto Inowrocław i Gminę Inowrocław. 

 

 Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku                    

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego:  
 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/504/2022 w sprawie określenia 

wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego.  
 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i al. Niepodległości oraz 

projektowanej drogi wzdłuż linii kolejowej Chorzów Batory – Tczew:  
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Ewa Kempska – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
  
Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 9 – za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i al. Niepodległości oraz projektowanej drogi 

wzdłuż linii kolejowej Chorzów Batory – Tczew.  
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. Się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 11 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/505/2022 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia 

dla obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i al. Niepodległości oraz 

projektowanej drogi wzdłuż linii kolejowej Chorzów Batory – Tczew.  

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Przedstawiła projekt uchwały dot. petycji pana Przemysława Jessy w sprawie zmiany lub 

uchylenia uchwały nr XLIX/473/2022 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 21 kwietnia 

2022 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne 

w kompostowniku przydomowym 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za podjęciem uchwały i negatywnym rozpatrzeniem petycji.   
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LIII/506/2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji negatywnie. 

 

Ad. 13 

Rozpatrzenie wniosku w sprawie odwołania radnego z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia (wniosek grupy radnych): 
 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, 27 czerwca br. do Biura Rady Miejskiej wpłynął poprzedzony spotkaniem 

z mediami wniosek, podpisany przez 6 radnych, dotyczący odwołania z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia pana radnego Grzegorza 

Kaczmarka. 
 

Proszę o wystąpienie przedstawiciela wnioskodawców.  
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Przedstawił treść wniosku, który stanowi załącznik  nr 13 do protokołu. 
 

To nie jest wniosek polityczny, który chcecie tak zakomunikować mieszkańcom 

Inowrocławia przez media. Ten wniosek ma inny wymiar, ma wymiar społeczny. Dlatego 

dla nas, a tym bardziej dla was jest to egzamin z przyzwoitości. Bo jeśli dzisiaj 

zagłosujecie w obronie wiceprzewodniczącego Rady, który w tak wulgarny sposób 
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zachowywał się na tym proteście, na tej manifestacji. Swoją obecnością dawał aprobatę 

dla tych wulgarnych zachowań, które tam widzieliśmy, to stajecie po tej stronie złej,  

w której przyzwalacie, żeby w debacie publicznej był obecny wulgarny język. Żeby 

można było używać ataków, szydzenia z osób starszych, z dzieci, z kobiet, 

z niepełnosprawnych. Byliśmy na tym spotkaniu i widzieliśmy, co się działo na spotkaniu 

pod Szkołą Muzyczną. Kiedy obronicie pana wiceprzewodniczącego, dacie poklask temu, 

że można w Polsce obrażać funkcjonariuszy Policji, służby ochrony państwa, którzy 

wykonują swoje obowiązki. Chronią nas i chronią nie tylko tych, którzy przyszli na 

spotkanie, ale tych którzy przyszli protestować, którzy mają inne poglądy polityczne. 

Jeżeli zagłosujecie za naszym wnioskiem, zachowacie się przyzwoicie. Bo podejmiecie 

decyzję, że każda osoba publiczna, która w taki sposób się zachowuje, bierze 

odpowiedzialność na swoje czyny, słowa. Ten wniosek ma również drugi wymiar. Wymiar 

pedagogiczny, bo widzę tutaj na sali wielu nauczycieli i jeśli państwo zagłosujecie za, to 

dajecie aprobatę ku temu, że takie zachowania, taka mowa nienawiści, takie wulgarne 

słowa skierowane wobec funkcjonariuszy Policji, do starszych osób, dzieci, kobiet, które 

wychodziły z tego spotkania, to jest dobrze, że tak powinna wyglądać debata publiczna. 

Więc jako Klub Radnych wnosimy o odwołanie pana wiceprzewodniczącego.                  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, ten wniosek nie pojawił się dzisiaj na sesji. On jest w obiegu publicznym 

od 27 czerwca, więc sporo czasu. Wniosek radnych jest nie tylko w mojej opinii i części 

osób tutaj zgromadzonych na Sali, jak również Inowrocławian jest mało precyzyjny. 

Wystąpienie przedstawiciela wnioskodawców, które usłyszeliśmy jest też dosyć ogólne. 

Wielu z nas tu obecnych, jak i wielu mieszkańców nie była na manifestacji w dniu                   

26 czerwca. W związku z tym, nie mogli zobaczyć co tam się naprawdę wydarzyło i nie 

oglądali również relacji medialnych z tego wydarzenia. Uważam, że powinno nastąpić 

uściślenie wniosku i sprecyzowanie, na czym dokładnie polegało i jak się uzewnętrzniało 

wulgarne zachowanie pana Grzegorza Kaczmarka. Chodzi o to, jakie konkretnie wulgarne 

słowa padły z jego ust i jakimi wulgarnymi gestami lub pozami objawiało się to 

zachowanie). Proszę o sprecyzowanie tego wniosku.  
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Jest filmik, który został udostępniony przez internautę na serwisie Twitter. Ja pokażę jak 

wychodziły kobiety ze spotkania z prezesem Kaczyńskim, a pan powiedział słowo, jakie 

powiedział. Wśród tych kobiet była również żona wojewody.  
 

radny odtworzył do mikrofonu ww. nagranie.  
 

Jeżeli uważa pan, panie Przewodniczący, że takie słowa padały z ust, nie powiem jakie, bo 

mi głupio.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

To proszę mi napisać, to ja je powtórzę, jeżeli nie chcą panu przejść przez usta. To ja 

zrobię przerwę i przekażę innym radnym.   
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Damian Polak – Radny RMI: 

Media mają te filmiki, cytowały wiele razy. Proszę o przerwę, po przerwie złożymy treść 

tego co powiedział wiceprzewodniczący, co uważamy za wulgarne. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę, aby to nie były tylko słowa, ale gesty lub ewentualnie jakieś inne zachowania.  
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Jeżeli chodzi o zachowania, to umotywowałem ten wniosek. Sam udział, to aprobata dla 

tak wulgarnych i nienawistnych zachowań wobec innych osób, mających inne poglądy 

polityczne.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Ogłaszam przerwę.  
 

po przerwie  
  
Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Obejrzeliśmy filmiki, które udostępnił nam sprawozdawca. To jest moja opinia, te filmiki 

nie wnoszą nic nowego do tego wniosku. Ilustrują moim zdaniem wesołość części 

manifestujących. Na tych filmikach nie widzimy wszystkich, tylko grupę, w której stał 

Grzegorz Kaczmarek.  
 

Proszę o wystąpienie pana Grzegorza Kaczmarka – wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej Inowrocławia.  
 

Grzegorz Kaczmarek – Wiceprzewodniczący RMI: 

Chciałbym tylko podkreślić, że już wypowiadałem się na portalach społecznościowych na 

ten temat. Oświadczam, że odniosłem się do tego bezpodstawnego oskarżenia na portalu 

społecznościowym, na którym znalazł się fragment jednego z powszechnie znanych 

dowcipów, który opowiadałem. Został on tak zmanipulowany, aby uzyskać efekt perfidnej 

manipulacji uwłaczającej mojej osobie. My właśnie ten film oglądaliśmy. Podkreślam 

jednak, że treść dowcipu opowiadana była w prywatnej rozmowie. Byłem tam prywatne ze 

znajomymi, kolegami. Nikomu ten kawał nie ubliżał, ponadto nie zawierał wulgaryzmów. 

Zgody ustnej bądź pisemnej na zapis elektroniczny o obliczu podsłuchu, nie udzieliłem. 

Wobec powyższego, artykułowanie wszelkich przeciwstawnych twierdzeń traktuję 

wyłącznie w kategorii pomówienia, które znalazło swój epilog tam gdzie powinno, czyli       

w organach ścigania. Wniosek o odwołanie mnie z funkcji wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej Inowrocławia uważam za pozbawiony merytorycznych podstaw i ma on 

wyłącznie oblicze polityczne. Jestem radnym bezpartyjnym, wybranym z woli wyborców, 

nie zaś z politycznego nadania. Osoby, które wniosek złożyły, zachęcam natomiast do 

wnikliwej analizy materiału filmowego, który obrazuje postępowanie funkcjonariuszy 

Policji wobec protestujących przeciwko bieżącej polityce rządu. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 
 

Otwieram dyskusję nad wnioskiem. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Z racji tego, że pan Grzegorz Kaczmarek jest jednym z wiceprzewodniczących Rady, 

pozwolę sobie zabrać głos jako pierwszy w tej dyskusji.  
 

Otóż tym mało precyzyjnym wnioskiem, tym bardziej po obejrzeniu tych filmików, 

sprowadzacie państwo część naszej dzisiejszej sesji do poziomu miejsca, gdzie załatwia 

się zwykle potrzeby fizjologiczne. Jedyne słowo, które waszym zadaniem, które tak Was 

oburzyło, to jest słowo na literę „g”. Przypomnę, że prosiłem o to na piśmie, które nie 

otrzymałem, oprócz filmików. I to słowo stało się podstawą wniosku. Jest ono w istocie 

mało eleganckie, może nie powinno pojawiać się w sferze publicznej, ale jest dość 

powszechnie używane w języku potocznym. Z całą pewnością również przez większość tu 

obecnych na sali. Przypomnę tutaj, że wobec słowników oznacza odchody, ale najczęściej 

nic nieznaczący przedmiot lub tzw. nic, zero. Przywołując autorytet prof. Jerzego 

Bralczyka, słowo to nie jest wyzwiskiem, przekleństwem, a szczególnie nie jest 

wulgaryzmem. Zachęcam państwa do zapoznania się z opinią na ten temat.  Złożenie tego 

wniosku to próba, która ma odwrócić uwagę od mowy nienawiści uprawianej przez 

Waszego dowodzącego, jak również przez Waszych działaczy. Szczególnie przez 

Waszego prezesa, który jeździ po kraju na izolowane od zwykłych obywateli spotkania 

i niewiedzącego, gdzie jest i kto jest gospodarzem tego miejsca, do którego go 

przywieziono. W związku z tym wnioskiem i to nasuwa się samo, pytam Was, czy 

zwróciliście się z wnioskiem o wyciągnięcie konsekwencji wobec policjanta, który 

prowokował i zastosował środki nieadekwatne do sytuacji. Czy wystąpiliście o odwołanie 

asystenta parlamentarnego jednego z europosłów PiS, który na tej manifestacji zwracał się 

do protestujących zwrotami: bydło, motłoch, zdrajcy narodu. To są relacje spokojnych 

ludzi nie manifestujących, którzy znaleźli się tam z ciekawości. Czy wystąpiliście 

z wnioskiem o ukaranie działaczy i sympatyków PiS opuszczających spotkanie w sali 

Szkoły Muzycznej i pokazujących manifestującym środkowy palec, czyli sławny gest pani 

Lichockiej, Waszej posłanki. A przede wszystkim na przestrzeni ostatnich lat, czy 

kiedykolwiek wystąpiliście z wnioskiem o zaniechanie przez prezesa PiS używania w 

publicznych debatach haniebnych zwrotów do swoich przeciwników politycznych: 

chamska hołota, zdradzieckie mordy, kanalie, czy też o zaprzestanie szczucia na różne 

grupy społeczne, w tym na niepełnosprawnych, nie wspominam o środowiskach LGBT. 

Nie wystąpiliście. Oczekujecie państwo w swoim wniosku że wystąpimy, jako Rada 

z gremialną krytyką i zajmiemy stanowisko m.in. w sprawie mowy nienawiści 

w przestrzeni publicznej, co pojawiło się w wypowiedzi pana sprawozdawcy.  Przypomnę, 

że takie stanowisko nie tak dawno było podejmowane, w styczniu 2019 r. Jak państwo 

wtedy głosowaliście? Pamiętacie? To przypomnę wam: 
 

− pan Maciej Basiński - obecny na sali, nie wziął udziału w głosowaniu, 

− pan Grzegorz Olszewski - obecny na sali, nie wziął udziału w głosowaniu, 

− pan Damian Polak - obecny na sali, nie wziął udziału w głosowaniu, 

− pan Jacek Tarczewski - obecny na sali, nie wziął udziału w głosowaniu, 

− pan Marcin Wroński - obecny na sali, nie wziął udziału w głosowaniu. 
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Szanowni państwo na koniec wystąpienia, chciałbym poprosić Prezydenta Miasta 

Inowrocławia o zabranie głosu i wyjaśnienie, czy jakiekolwiek czynności zostały podjęte 

przez organizatorów tego spotkania 26 czerwca, w związku z zajęciem parkingu 

miejskiego, co nie umożliwiało korzystanie z niego przez mieszkańców. Mnie również nie 

wpuszczono, chciałem wjechać samochodem, a były wolne miejsca. Córka jednego                     

z naszych urzędników, również chciała wjechać na ten parking, nie została wpuszczona. 

Czy pan, panie Prezydencie zna jakieś szczegóły? 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

W moim głębokim przekonaniu naruszone zostało nasze prawo lokalne, wynikające                

z dokumentu przyjętego przez radnych. Przed spotkaniem i chwilę po spotkaniu z panem 

Jarosławem Kaczyńskim w Inowrocławiu, zajęty został parking przy ulicy Kilińskiego,               

z pogwałceniem zapisów uchwały przyjętej przez Radę Miejską Inowrocławia z dnia                 

29 listopada 2021 r. zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania                           

z niestrzeżonego parkingu przy ulicy Kilińskiego w Inowrocławiu. Cyt. § 4 pkt 1. 

„Dopuszcza się możliwość rezerwacji miejsc parkingowych przez osoby posiadające kartę 

szkoły lub kartę parkingową oraz w związku z koniecznością zapewnienia postoju 

pojazdów uczestników i organizatorów wydarzeń kulturalnych, uroczystości, zawodów 

sportowych, itp. organizowanych w centrum Inowrocławia.”. I tutaj byłoby wszystko 

w porządku, tylko że państwo przyjęliście pkt 2., cyt. „W przypadku rezerwacji miejsc 

parkingowych w związku z koniecznością zapewnienia postoju pojazdów uczestników                 

i organizatorów wydarzeń kulturalnych, uroczystości, zawodów sportowych, itp. 

organizowanych w centrum Inowrocławia, organizator zobowiązany jest do uzgodnienia                   

z Zakładem Robót Publicznych terminu i czasu oraz liczby miejsc parkingowych, które 

podlegać będą rezerwacji.”. Ze zrozumiałych względów, bo wiąże się to z ograniczeniem 

dostępu do parkingu dla innych mieszkańców postronnych, którzy nie uczestniczą w danej 

uroczystości. I to było zasadne, aby taki zapis był w uchwale. Jako organ wykonawczy 

jestem zobowiązany do wykonania tej uchwały. W tym dniu przyjazdu prezesa PiS 

uniemożliwiony został dostęp do parkingu dla osób postronnych. Odizolowano wszystkie 

przejścia, które prowadziły, nie tylko do szkoły, ale prowadziły do muru miasta 

Inowrocławia, który jest zabytkiem. Uniemożliwiono dostęp do placu zabaw, czy innych 

miejsc parkingowych. Uczyniono to bez poinformowania, zarówno zarządcy tego 

parkingu – Zakładu Robót Publicznych jak i właściciela tego miejsca – Prezydenta Miasta 

Inowrocławia. W ten sposób naruszony został akt prawa miejscowego, w sposób 

niedopuszczalny. Złożyłem zawiadomienie 27 czerwca do Prokuratury w tej sprawie. 

Otrzymałem informację, że wniosek został skierowany do Prokuratury w Słupsku. 

Prokuratura prowadzi stosowne czynności… .   
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 

 

Radny Maciej Basiński w trakcie wypowiedź Prezydenta zabrał głos. Wypowiedź radnego 

bez mikrofonu-niezrozumiała. Przewodniczący Rady Miejskiej upomniał radnego. 
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Maciej Basiński – Radny RMI: 

Ad vocem. Jaki związek miało zachowanie pana Kaczmarka w związku z tym, co pan 

mówił o parkingu, my procedujemy nad odwołaniem pana wiceprzewodniczącego. Jaki to 

ma związek?  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Ja odpowiedziałem na pytanie pana Przewodniczącego. Nie było by potrzeby używania 

słowa na literę „g”, opowiadania żartów, gdyby nie prowokowanie tej sytuacji przez 

działania związane z zajęciem tego parkingu niezgodnie z prawem w moim przekonaniu.  
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Dzięki temu wnioskowi możemy dziś dyskutować i debatować nad tak zwaną mową 

nienawiści. Dzięki radnym PiS, słowa pana prezesa dotrą dziś do jak najszerszego grona 

mieszkańców Inowrocławia.  
  

Szanowni Państwo! Jestem ciekaw gdzie byli radni PiS, gdy Prezydent RP nakazywał 

Polakom, Inowrocławianom „zaciskanie pasa”, gdy prezes PiS krzyczał o tzw. 

„zdradzieckich mordach” i „drugim sorcie Polaków”? Gdy prezes PiS mówił                             

o niepełnoprawnych „Patrząc na twarze tych osób, to po pierwsze – to jest tylko domysł – 

myślę, że niektórzy z nich byli współpracownikami dawnych służb bezpieczeństwa.                   

Z kolei widać tam też troszkę twarzy osób specjalnej troski.” To mówił prezes                          

o niepełnosprawnych. Dlaczego radni PiS wtedy nie protestowali? Czy panowie, takiego 

typu słowa popieracie? Czy będziecie domagali się od prezesa dymisji. Domyślam się, że 

nie, bo panowie stosujecie podwójne standardy. Oczywiście „elitom PiS” można więcej – 

mogą wysyłać ludzi po chrust, nakazywać im zaciskać pasa, wyzywać od zdradzieckich 

mord bez żadnych konsekwencji. Również TV PiS też szczuje beż żadnych konsekwencji 

na Inowrocław, tam granice nienawiści są przekraczane setki razy dziennie. Do dobrych 

rad polityków PiS dla rodaków, Inowrocławian dołączyły również znane wszystkim 

„FUCKI”. I te „FUCKI” tak naprawdę są wizytówką tego języka, który PiS używa wobec 

Polek i Polaków i Inowrocławian na co dzień. W istocie rzeczy stanowią „galerię prawdy 

języka PiS”. 
 

Wiceprzewodniczący RMI Patryk Kaźmierczak zaprezentował transparent z galerią zdjęć 

polityków. 
 

Na górze widać panią Lichocką, która wykonuje ten gest.  Zdjęcie zostało zrobione zaraz 

po  głosowaniu w trakcie którego PiS zabrał 2 mld zł na onkologię i przekazał te środki na 

potrzeby propagandy TV PiS. Bohaterscy radni PiS-u nie mają odwagi by się temu 

sprzeciwić. 
 

Radny Maciej Basiński w trakcie wypowiedzi wiceprzewodniczącego RMI pana Patryka 

Kaźmierczaka zabrał głos. Wypowiedź radnego bez mikrofonu – niezrozumiała. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ponownie upominał radnego. 

  

Sam byłem świadkiem, gdy osoba wychodząca ze spotkania z Kaczyńskim uderzyła dwie 

osoby flagą. Jedna z tych osób z tego co wiem była nieletnia. Kto przeprosi tą nieletnią? 
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Inny uczestnik spotkania wykrzykiwał pod adresem protestujących Inowrocławian hasło 

„potomkowie ubeków”. Jeśli natomiast chodzi o moją osobę to ja również sam zostałem 

zaatakowany. Ja może puszczę państwu najbardziej kulturalny fragment nagrania - 

wiązanki, która padła pod moim adresem. Dodam, że osoba krzyczącą na nagraniu groziła 

mi bliżej nieokreśloną interwencją Policji, a wymachując rękoma pytała „Czy mam jakiś 

problem?”. 
 

Wiceprzewodniczący RMI Patryk Kaźmierczak zaprezentował fragment ocenzurowanego 

nagrania. 

  

Innymi słowy – politycy PiS i ich zwolennicy mogą protestować, a ludzie myślący inaczej, 

jak to określił prezes PiS „drugi sort Polaków” protestować już nie może. Pytanie do 

panów radnych. Oburzają was wrogość i krzyki podczas spotkań z suwerenem?  Droga 

elito władzy, właśnie taka jest reakcja społeczeństwa na to, że rząd proponuje Polkom, 

Polakom, Inowrocławianom zbieranie chrustu, zaciskanie pasa i „FUCKI”, które tutaj 

pokazałem. Zapamiętajcie twarze tych radnych, oni nie protestują wobec tego.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Ze zdziwieniem wysłuchałem wcześniejszych wystąpień. Tutaj jest punkt za odwołaniem 

pana Grzegorza Kaczmarka z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. Był wywód 

o parkingu, wywód ogólnopolityczny. Tutaj nie chodzi o to, abyśmy się przerzucali na 

jakiekolwiek epitety. Ja też mogę przerzucić się, że liderzy Platformy Obywatelskiej                  

o „dorżnięciu pisowskiej watachy”, „Kukiz ty szmato”. Nazywano ludzi starszych 

„moherowymi beretami”. Nie o to chodzi, abyśmy się tutaj przerzucali. My jako radni 

pokazujemy jak wygląda miasto na zewnątrz, kierujemy wizerunek miasta. Zachęcamy do 

przyjazdu do miasta, albo nie. Wniosek o odwołanie wiceprzewodniczącego Kaczmarka 

jest symbolem. Ponieważ w tej demonstracji nie tylko brał udział wiceprzewodniczący 

Kaczmarek, ale wielu z państwa tutaj radnych Platformy Obywatelskiej, Porozumienia, 

radnych powiatowych i radnych miejskich. Swoim zachowaniem pokazujecie państwo, 

jaki macie szacunek do osób o odmiennych poglądach. Była tu wiele też powiedziane 

o zachowaniu Policji … . Policja zabezpieczała wydarzenie, które Wy państwo, jako 

przedstawiciele władz miasta swoją obecnością uwiarygadniacie. W Inowrocławiu 

powinno być miejsce na spotkania ze wszystkimi politykami. Przyjeżdżają do nas politycy 

od skrajnej lewicy do skrajnej prawicy. I na tych spotkaniach w sposób wulgarny 

zachowując się lub podburzając grupki, nie ma radnego Jacka Tarczewskiego, radnego 

Damiana Polaka, Jana Gaja, Macieja Basińskiego czy mnie, bo uważamy, że podstawową 

wartością w demokracji jest szacunek. Szacunek do innych poglądów i tego się trzymamy. 

Nie powinnyśmy promować mowy nienawiści…     
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 

 

Grzegorz Kaczmarek – Wiceprzewodniczący RMI: 

ad vocem 

Proszę nie robić ze mnie symbolu, bo pan uważa mnie jako symbol miasta, a inni uważają 

mnie za bohatera narodowego. My poszliśmy na to spotkanie „ze zbawcą narodu”, żeby 
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po prostu zapytać czy i dlaczego nie dostaliśmy dotacji na nasz basen. Nie zostaliśmy tam 

wpuszczeni i nie mogliśmy zadać tego pytania. Tutaj na tej sali podczas wszystkich 

wypowiedzi moich przedmówców zostało udowodnione, że żadnego wulgaryzmu nie 

używałem. Proszę nie kontynuować sprawy, że ja tam zachowywałem się wulgarnie.  

Zachowywałem się normalnie. 
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

ad vocem. 

Jeżeli ran radny tutaj wskazuje, że ktoś tutaj z nas do czegoś nawoływał lub zachowywał 

się w sposób brzydki, odbieram się bardzo osobiście, dlatego byłem tam osobiście. Proszę 

o wskazanie takiego zachowania, co powiedziałem, w którym miejscu i wobec kogo.                

Ja odpowiem panu radnemu. Pan nie wskaże takiego zachowania. Tam była pełna kultura 

z mojej strony. Jeżeli nie było to proszę pokazać panie radny i proszę nie kłamać, nie  

manipulować.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

ad vocem. 

Byliście tam państwo w dużej ilości osób. Ja tutaj radnego Patryka Kaźmierczaka nie 

wymieniałem. Jego zachowania nie widziałem. Były różnego rodzaju skandowane przez 

tłum słowa na „j”. były skandowane słowa znane z 8 gwiazd, które wy stworzyliście. 

Słowa, które obniżają jakość debaty publicznej w Polsce. Wiceprzewodniczący Grzegorz 

Kaczmarek jest symbolem dlatego, że radnego z funkcji radnego Rada nie może odwołać, 

może z funkcji wiceprzewodniczącego. To tego wniosku przyczynili się również pana 

koledzy i koleżanki, którzy siedzą na tej sali.    
 

Maria Żukowska – Wiceprzewodnicząca RMI: 

Chciałabym się odnosić do słów pana radnego Damiana Polaka. Jestem nauczycielem od 

37 lat. 25 lat jestem Dyrektorem. Pięknie pan przywołał wniosek o odwołanie z funkcji 

pana Kaczmarka, jestem przekonana, że pan wybrany przez mieszkańców Inowrocławia 

zwrócił się do pani poseł Lichockiej, która ostatnimi czasy nazwała naszych mieszkańców, 

że są prowincjonalni. Patrząc na słownik PWiN, „prowincjusz to człowiek mieszkający na 

prowincji, niemający miejskiej ogłady ani obycia towarzyskiego”. Jest to określenie, które 

obraża naszych mieszkańców, którzy nas wybrali. Myślę, że skutecznie pan zadziała, żeby 

pani poseł nas przeprosiła. Wracając do spotkania, które miało miejsce przed Teatrem, 

byłam tam również. Byłam tam z dorastającą córką. Myślę, że 21 lat to stosowny wiek, 

żeby dziecko mogło się określić, to co jest dobre i to co jest złe. Tak jak poszłam na to 

spotkanie, po prostu żeby sobie być, tak uciekałam z tego spotkania w momencie, kiedy 

pojawiły się gazy. Może pan tego nie widział, bo pan był już w Szkole Muzycznej na 

spotkaniu. Uważam, że użyto niestosownych środków zabezpieczających to 

zgromadzenie. Nie słyszałam obraźliwych słów, rzeczywiście użyte były trąbki, ale myślę, 

że druga strona inaczej się nie zachowuje. To co powiedział pan Przewodniczący, który 

przywołał kilka świetnych przykładów, to my jako radni powinniśmy stosować je 

wszyscy, również państwo. Jestem przekonana, że pani poseł dostanie stosowny list, żeby 

przeprosić naszych mieszkańców, bo nasze miasto to nie prowincja, rozwija się. Mamy 

prawo żądać od wszystkich, że jesteśmy miastem pięknym i rozwijającym się.  
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Damian Polak – Radny RMI: 

Ewidentnie chcecie państwo  sprowadzić tą dyskusję do tematów ogólnopolskich. Nie 

zauważacie, co tak naprawdę wydarzyło się przed Szkołą Muzyczną. Państwo byli tam 

jako radni, członkowie jednego z ugrupowań pana Prezydenta Brejzy i radni Platformy 

Obywatelskiej. Byliście tam i wasza obecność, wasze również w Internecie promowanie 

tej inicjatywy przez różne osoby z wami powiązane. Dawaliście aprobatę do tego języka, 

który był tam wyrażony. Ja też tam byłem i widziałem wasze zachowania. Pani 

wiceprzewodnicząca, była pani tam i jeżeli pani uczniowie widzieli, że była pani tam, to 

sobie pomyślą, no tak pani dyrektor tak była to można przecież chodzić na takie protesty, 

można używać takiego języka.  
 

Podczas wypowiedzi radnego  pojawiły się głosy na sali, Przewodniczący Rady przywołał 

radnych do porządku. 
 

Panie Prezydencie, czy wpłynął oficjalny wniosek o zgromadzenie publiczne pod Szkołą 

Muzyczną? Czy wie pan, kto był organizatorem tego wydarzenia? Widziałem na 

Facebooku, że kilka osób zapraszało na to wydarzenie. Więc nie wiem, czy to byli 

organizatorzy? Ostatnio kiedy spotkaliśmy się pod Urzędem protestować po podniesieniu 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, to był uprzejmy zgłosić mnie na 

Policję, że nie zgłosiłem panu manifestacji pod Urzędem. Czy pan również zgłosił na 

Policję, że pod Szkołą Muzyczną, KCK, Biblioteką zorganizowano takie nielegalne 

zgromadzenie? 
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Wysłuchując państwa wypowiedzi odnosicie wszystko do Kraju. Nasuwa się tutaj, już 

prawie doktryna totalnej opozycji, jak sami się określacie, doktryna Neumanna „Dopóki 

jesteś z nami, nic się tobie nie stanie bez względu na to, co się dzieje”. Geneza tego 

wszystkiego o czym teraz mówimy na sesji, gdzie dochodzi do sytuacji, gdzie na nas się 

wymusza powtarzanie słów czy zachowań pana wiceprzewodniczącego Rady. Prawdą jest, 

że wiceprzewodniczący nie reprezentuje nas wszystkich. Miasto reprezentuje Prezydent 

jako włodarz. Kiedy miało dojść do wizyty pana premiera prezesa Jarosława 

Kaczyńskiego w Inowrocławiu wykonałem telefon do sekretariatu pana Prezydenta Miasta 

Inowrocławia z prośbą o możliwość rozmowy. Pani wypytała mnie czego rozmowa 

dotyczy, przekazałem, nie zostałem przełączony. Zostałem poinformowany dnia 

następnego albo dwa dni później, odpowiedź pana Prezydenta na moją prośbę 

o udostępnienie miejsca na spotkanie właśnie z prezesem Jarosławem Kaczyńskim dla 

mieszkańców Inowrocławia. Odpowiedź była następująca: „niecka basenu odkrytego przy 

ulicy Świętokrzyskiej”. Jakby ktoś z państwa nie wiedział, co do jest niecka, co do jest 

basen odkryty i gdzie się znajduje, to proszę przejść się do Solanek o obejrzeć jak wygląda 

niecka. Przypomnę, że ten obiekt jest od wielu lat nieużytkowany, niedopuszczony do 

użytku. To była gościnność pana Prezydenta, który nas reprezentuje wszystkich wobec 

gości zewnętrznych. To jest to co powiedział Prezydent, że każdy kto do nas przyjeżdża 

ma możliwość się spotkać a potem na sesji, żali się pan radny Kaczmarek, że gość do nich 

nie wyszedł. No jak gość mógł do nich wyjść, może z tej niecki by wyszedł, może byłoby 
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to lepsze. A niestety finał, tej decyzji pana Prezydenta i tej propozycji był taki, że jedyna 

możliwość skorzystania z miejsca dogodnego, żeby gościa dobrze podjąć w Inowrocławiu, 

była sala Państwowej Szkoły Muzycznej w Inowrocławiu. Stąd taka formuła spotkania. 

Stąd takie zabezpieczenia, sytuacje, które miały miejsce. Szkoda, że państwo bronicie 

takich postaw. Każdy zachowuje się jak umie. Więc możemy tak zakończyć „panowie nic 

się nie stało, póki jesteś z nami nic się nie stanie”.  
 

Maciej Basiński – Radny RMI: 

Mogę to podsumować w jednym zdaniu, zawsze jest tak samo. Myślałem, że ten wniosek 

skłoni nas wszystkich do refleksji nad zachowaniem, że nie powinniśmy tak się 

zachowywać, że powinnyśmy szukać zgody, bo zgoda buduje. Wiemy jak 

wiceprzewodniczący się zachowywał, bo jest to na filmikach. Oczywiście wysłał pan 

sprostowanie na jednym z portali społecznościowych. Użył pan tam kolokwializmu. No 

nie wiem, czy słowo na „g” jest kolokwializmem. Zaczął pan od tego, że jest to atak 

polityczny, a za chwilę stwierdził, że jest pan bezpartyjny. Więc jak pan jest bezpartyjny, 

to jaki to atak polityczny. Pan celowo to powiedział, aby wywołać dyskusję i ją 

upolitycznić. Bo wiedział pan, że nikt się nie zajmie pańską osobą, tylko dojedziemy aż do 

Warszawy do rządu i prezesa PiS, o którym lubicie mówić. Wystarczyło tylko panie 

wiceprzewodniczący powiedzieć przepraszam. Gdyby pan wstał, powiedział przepraszam, 

faktycznie źle się zachowałem, nie powinienem jako wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

tak postąpić. Wie pan, zastanowiłbym się. Błędów nie popełnia tylko ten co nic nie robi. 

Może powiedziałbym, faktycznie niepotrzebnie nad tym debatować i dać 

wiceprzewodniczącemu kolejną szansę. Może wyciągnął jakieś wnioski z tej niefortunnej 

sytuacji. Ale my brniemy, wystawiamy jakieś plansze. Kiedy ja pytam, na której planszy 

jest pan Kaczmarek, bo wniosek dotyczy pana Kaczmarka, to Przewodniczący mi wręcz 

grozi i szuka w Statucie jak wyrzucić mnie z tej sali. Chyba nie na tym to polega.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Polega to na tym, że jeżeli pan uniemożliwia prowadzenie obrad i przerywa, przeszkadza, 

to mam prawo użyć mechanizmów, których nigdy nie zastosowałem przez ostatnie 

kilkanaście lat pełnienia tej funkcji. 
 

Maciej Basiński – Radny RMI: 

Ja się zgadzam i przepraszam, no faktycznie ze dwa razy się wyrwałem, ale 3 razy zrobił 

to radny Kaźmierczak, który siedzi centymetr od pana i ani razu nie zwrócił mu pan 

uwagi. Jeżeli demokracja to zwracajmy po równo uwagę. Zdaję sobie sprawę, że nie 

powinienem się wyrywać i za to państwa przepraszam. Oczekuję panie Kaźmierczak, że 

pan też powie przepraszam. Jeżeli mówić już o sytuacji związanej z przyjazdem pana 

prezesa to jest dla mnie panie Prezydencie coś niejasnego. Pierw słucham, że basen 

wymaga remontu i tutaj mamy dość długą debatę w sprawie basenu, a za chwilę od kolegi 

radnego Tarczewskiego dowiaduję się, że pan proponuje sympatyków PiS w niecce tego 

basenu…  
   
Podczas wypowiedzi radnego pojawił się głos na sali, Przewodniczący Rady upomniał 

radną. 
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Maciej Basiński – Radny RMI: 
 

Jeżeli debatujemy nad jakimś wnioskiem to trzymajmy się tego. Zawsze pan 

Przewodniczący odbiera głos, a tym razem praktycznie 10% całej naszej dyskusji 

dotyczyło meritum wniosku a całe pozostałe 90% tematy polityki na szczeblu centralnym. 

Prosiłbym, aby trzymać się tematu. A do pana radnego Kaczmarka, wystarczy powiedzieć 

jedno słowo przepraszam.   
  
 (nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
 

Grzegorz Kaczmarek – Wiceprzewodniczący RMI: 

ad vocem 

Na pewno znają mnie tu wszyscy i  jeżeli popełnię jakiś błąd to umiem powiedzieć 

przepraszam, ale jak mam powiedzieć przepraszam na takie insynuacje, że ja używałem 

przekleństw. Przekleństw, wulgarnego zachowania i mowy nienawiści. To, że stałem przy 

osobach, które reprezentowały to na swoich koszulkach, jak jest na filmie pokazane to nie 

znaczy, że ja to reprezentowałem. Ja tam byłem, aby zapytać pana prezesa dlaczego nie 

dostaliśmy pieniędzy na basen. Nawet trzymaliśmy takie ulotki w rękach. I pan mnie 

wzywa do przeprosin, za coś czego nie popełniłem. A ci co pokazują środkowy palec, to 

przeprosili za to?  A pan prezes przeprosił za swoje słowa, które powiedział w Sejmie do 

wszystkich? Też nie przeprosił. A tam było ewidentnie widać, że zachował się brzydko.  
 

Maciej Basiński – Radny RMI: 

ad vocem     

Idąc tą retoryką panie wiceprzewodniczący Kaczmarek to tak samo mógłbym powiedzieć, 

że pan prezes może nie wiedział, że pan potrzebuje pieniędzy na basen skoro miał mieć 

tam spotkanie w Inowrocławiu z mieszkańcami.   
 

Jacek Bętkowski – Radny RMI: 

Słuchając tych wszystkich wypowiedzi po prawej stronie, przyzwoitość, mowa nienawiści, 

drugi sort. Cały czas panowie jesteście w amoku, cały czas próbujecie rozwiązać problem 

przez mowę nienawiści, przez te słowa, które padają. Od samego początku, przed 

wejściem pan Szota jak się zachował, wypowiedział słowa, które przyzwoitość nie 

pozwala mi powiedzieć. A jednak te słowa padły. Dlaczego nie zwróciliście uwagi? Szedł 

pan panie radny Polak i wielu z Was szło w jednej grupie i to było ok. z waszej strony? Co 

ma za sens odwołanie radnego Kaczmarka z funkcji wiceprzewodniczącego? Uważam, że 

nie ma tutaj żadnego sensu. Jeżeli uważacie się za drugi sort to wasza sprawa. My nie 

musimy się godzić ze słowami prezesa, my nie musimy się godzić z jego opiniami. A to, 

że pan Prezydent zaproponowała miejsce, to które zaproponował może pan prezes 

zobaczyłby, że Inowrocław potrzebuje tych pieniędzy na basen.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

ad vocem     

Byśmy poprosili o powtórzenie jeszcze raz tej ostatniej wypowiedzi radnego, bo ona była 

tak chaotyczna, że ciężko było znaleźć wątek.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Trzeba było uważnie słuchać panie Wroński, a nie patrzeć w telefon.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Chciałbym odpowiedzieć panu radnemu Polakowi na zadane pytanie, jestem do tego 

zobowiązany. Było to zgromadzenie spontaniczne, a takie nie wymaga rejestracji. 

Natomiast spontaniczna nie była na pewno interwencja Policji i zamknięcie publicznego 

parkingu, bo tego prawo nie przewiduje. Ja przynajmniej nie znam takiego zapisu. I stąd 

moja reakcja i doniesienie do Prokuratury. Dlaczego propozycja spotkania na basenie?                 

O basenie mówią wszyscy Inowrocławianie, szczególnie w ostatnich tygodniach, 

miesiącach. Przygotowywaliśmy przebudowę basenu na centrum wodnej rozrywki, zabaw 

wodnych dla mieszkańców tych małych i tych dużych od kilku lat. Dwa razy składaliśmy 

wnioski do Rządu o przyznanie nam dofinasowania i dwa razy zostały odrzucone. To nie 

jest nic nowego, wydawałoby się i nie powinienem dzisiaj o tym przypominać, gdyby nie 

uwaga pana radnego Tarczewskiego. To co innego można jeszcze zrobić, żeby uświadomić 

rządzącej elicie PiS-u, że jest w takim mieście Inowrocław, taka niezbędna potrzebna 

inwestycja, na którą 8 gmin i miast w Polsce dostało pieniądze a Inowrocław nie. 

Inowrocławianie nie dostali. Jako Prezydent Inowrocławia uznałem za zasadne, że 

najlepszą formą, w pewnej części może jako happeningu, jest zwrócenie uwagi na tę 

inwestycję. Skoro publicznie tej inwestycji nie poparł pan radny Tarczewski, ani pan radny 

Wroński, ani pan radny Basiński. Nikt z PiS-u. Ani za pierwszym razem, kilka lat temu, 

ani teraz. O tą inwestycje my walczymy, Koalicja Platformy Obywatelskiej i radni 

z Komitetu Ryszarda Brejzy. Przyjdzie czas, że w miejscu tej ruiny z czasów II Wojny 

Światowej, powstanie piękne centrum rozrywki dla Inowrocławian. Bo Inowrocławianom 

to się po prostu należy. Szkoda jedynie, że to odbywa się przez tak długi okres czasu, 

dłuższy niż można było to zrealizować. Gwarantuję panu radnemu, że nie byłoby 

możliwości skakania gdyby spotkał się pan prezes Kaczyński w tym rejonie 

z mieszkańcami Inowrocławia, z tej wieży, tak jak to pan minister Szefernaker kpił sobie 

i żartował na nagraniu, które państwu tu odtworzyłem …. 
           
(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
             
Damian Polak – Radny RMI: 

ad vocem  

Pan Prezydent był uprzejmy przywoływać definicję zgromadzenia spontanicznego.                

I zacytuje panu art. 3 ust. 2 ustawy Prawo o zgromadzeniach, czyli „Zgromadzeniem 

spontanicznym jest zgromadzenie, które odbywa się w związku z zaistniałym nagłym                 

i niemożliwym do wcześniejszego przewidzenia wydarzeniem związanym ze sferą 

publiczną, którego odbycie w innym terminie byłoby niecelowe lub mało istotne                    

z punktu widzenia debaty publicznej”. Mam nadzieję, że pan Prezydent zna ten artkuł. 

Dlaczego go przywołuje? Powiedział pan, że spontaniczne zgromadzenie, a ja dostałem od 

mieszkańca „screenshota” z Facebooka, że wiedzieliście wcześniej o tym spotkaniu                       

i zapraszaliście. Było ogłaszane na Facebooku. Czy to się tutaj kwalifikuje pod ten zapis 

ustawy o zgromadzeniach, jeżeli chodzi o spontaniczne? Było zaproszenie, czemu pan nie 
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złożył zawiadomienia? Jest pan Prezydentem od 20 lat, bierze pan pełną odpowiedzialność 

za te 20 lat swoich rządów w Inowrocławiu. I po 20 latach Inowrocławianie latem nie 

mają gdzie pójść z dziećmi, tylko muszą jeździć do okolicznych gmin np. do Kruszwicy, 

Przyjezierza. Bardzo brzydkim jest i niefajnym zrzucanie całej odpowiedzialności za brak 

basenu odkrytego w Inowrocławiu na prezesa Kaczyńskiego czy na Prawo 

i Sprawiedliwość. To pan, panie Prezydencie od 20 lat jest Prezydentem.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Państwo wracacie ciągle w to samo miejsce, ciągle w kółko. Basenu nie ma, bo nie 

dostajemy od rządzących w ramach funduszy oferowanych przez Rząd pieniędzy.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Wypowiedź bez mikrofonu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Za środki własne panie Wroński, to powinien pan wiedzieć, że nie jesteśmy w stanie 

takiego basenu zrobić. Chyba, że chciałby pan pomóc poprzez swój Instytut, który 

w 3 miastach tak dobrze prosperuje i mógłby pan w jakikolwiek sposób pomóc.  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Kolega radny Damian wyczerpał to moje ad vocem w stosunku do wypowiedzi pana 

Prezydenta w kwestii basenu. Pan Prezydent teraz chce to obrócić w żart. Moja rozmowa, 

moje zapytanie nie było w formie żartu o wskazanie jako gospodarza miejsca. Ja pana 

Prezydenta cały czas traktuję, jako gospodarza. Osoba, które reprezentuje Miasto na 

zewnątrz, która decyduje o wielu sprawach w związku z tym, wprost się zwróciłem do 

pana Prezydenta. Mamy prawo do spotkania, jako sympatycy, członkowie partii 

ugrupowania, które reprezentuje prezes. I mamy prawo do tego, aby to było miejsce 

godne. Godne również dla tych którzy na te spotkanie mają przyjść. I taka była intencja 

mojego zapytania do pana Prezydenta. Przykre jest to, że nie potrafimy zrozumieć, tego że 

zależy nam wszystkim na dobru tego Miasta a nie na tym, abyśmy przerzucali się tutaj na 

argumenty i wzajemnie wytykali palcami, że ktoś tam czegoś nie załatwił, nie rozbił. 

Jeżeli państwo nie macie woli i chęci, aby zakończyć dyskusję i podjąć decyzję, czy 

głosujemy czy nie głosujemy za wnioskiem, który został przez nas sformułowany to 

myślę, że pan Przewodniczący zdecyduje czy to robimy czy nie, to lepiej się rozejść i nie 

przerzucać na żadne argumenty o tym czy to było dobre, czy nie.       
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zgadzam z panem radnym Tarczewskim, ale przypomnę i pan to doskonale powinien 

pamiętać, że kilka kadencji temu, był tutaj taki radny, który robił wszystko, pracując gdzie 

indziej, w instytucji rządowej, żeby utrudnić otrzymywanie jakikolwiek środków dla 

Inowrocławia. Praktyka w istocie pokazuje, że nie wszystkim zależy na dobru Miasta 

i Inowrocławian.   
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Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Po tych ostatnich dwóch wystąpieniach, chciałbym panu radnemu Tarczewskiemu 

powiedzieć, że cieszę się i dziękuję, że traktuje pan Prezydenta Miasta jako gospodarza.                 

I do mnie się zwraca jako gospodarza miejsca w sprawie swojego wniosku i przyjmuje to 

z zadowoleniem, ale i z pewnym zaniepokojeniem przyjmuje ten stan faktyczny, który 

potem pojawił się jednak. Bo nie potraktował to pan w ten sam sposób Prezydenta 

Inowrocławia, doprowadzając do zorganizowania spotkania w miejscu innym,                       

a mianowicie na parkingu, bo parking został zajęty. Doprowadził pan do zajęcia parkingu 

i miejsca publicznego wraz z placem zabaw oraz murem, miejskim - zabytkiem. I gdzie tu 

było miejsce dla gospodarza miejsca. Więc tutaj jest pewna niekonsekwencja. Na pewno       

w wielu sprawach można się porozumieć, tylko potrzeba jest konsekwencja, żeby sobie 

wzajemnie nie wybijać takich historii. Pan radny Polak zacytował fragment ustawy 

spontanicznej, gdzie tu było spontaniczne skoro zaproszenia były. Sugestia padła               

z pana strony, że przeze mnie były przekazywane na to spotkanie? Bo tak pan 

zasugerował. Pan się do mnie zwracał, pokazywał telefon. Ja nikogo nie zapraszałem na to 

spotkanie, ja nic nie wiem o zapraszaniu na takie spotkanie. Jeżeli pan coś wie, to pana 

zadaniem było poinformować stosowne służby. Zacytował pan ustawę, z której wynika, że 

w przypadku nagłego wydarzenia jeżeli dochodzi do zgromadzenia a nastąpiło tu nagłe 

zgromadzenie w moim mniemaniu. Wie pan na czym polegało to nagłe wydarzenie? Tym 

nagłym wydarzeniem nie było tu nagłe spotkanie pana prezesa Kaczyńskiego, posła 

Jarosława Kaczyńskiego w budynku Szkoły Muzycznej. Tym nagłym wydarzeniem, który 

spowodował ten nagły problem to było w moim mniemaniu bezzasadne i niezgodne                   

z naszym prawem lokalnym zajęcie parkingu i uniemożliwienie dojścia do placu zabaw 

dla dzieci i do murów miasta oraz skorzystania z pozostałej miejsca parkingu, gdzie nie 

były miejsca zajęte. To było nagłe wydarzenie. Bo jeżeli pierwszej osobie odmówiono to               

i następni zaczęli się burzyć., dochodzić. Nie moim zadaniem jest na tym etapie i w tej 

chwili rozpatrywanie na tym poziomie szczegółowości tego wydarzenia. Bo z całą 

pewnością nie posiadałem ani nie posiadam żadnych informacji na ten temat niż te, które 

państwu podałem.      
 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, którzy zabrali głos, że został przekroczony 

limit wypowiedzi zgodnie ze Statutem Miasta.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Podsumowując mam wrażenie, że państwo nie do końca rozumiecie sens swojego 

wniosku. A poza tym nie przewidzieliście skutków złożenia tego wniosku. Cynizmem jest, 

że to wy go zgłosiliście. Cynizmem dlaczego? dlatego, że w świetle tego co tutaj 

usłyszeliśmy o wypowiedziach prezesa PiS-u i innych polityków Waszej partii. Tych 

o których ja mówiłem we wcześniejszym wystąpieniu, a więc tych, którzy przyjechali na 

to spotkanie z prezesem, którzy są Inowrocławianami. Metodologia Waszego działania  

jest iście „Putinowska” mistrzowska propaganda „Odwracanie kota ogonem” na każdym 

kroku. Posłużę się przykładami: Jak manifestacja pro PiS-owska, to jest to manifestacja, 

a nie wiem, czy zwróciliście państwo uwagę na pierwszą wypowiedź pana radnego 

Polaka, ale jak jest przeciw PiS-owska to już jest tzw. manifestacja. To jest przykład 

Waszej metodologii. Inny przykład jeżeli chodzi o mowę nienawiści, która jest w Waszym 
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wniosku i stąd ta dyskusja dzisiejsza. Jak na skutek szczucia na ludzi przez działaczy PiS 

na ludzi, grupy społeczne dochodzi do takich zdarzeń jak kilka lat temu, do śmierci 

człowieka to nie ma mowy nienawiści? Żaden z was nie zagłosował, chociaż był na sali. 

Ale jeżeli ktoś na manifestacji, takiej jak w Inowrocławiu używa słowa nieeleganckiego, 

ale niewulgarnego, nie wyzwiska, nie przekleństwa to już wtedy jest mowa nienawiści. 

I to jest właśnie to co uprawiacie, przenosząc to co się dzieje w Warszawie, tak samo 

przenosicie tu na lokalny rynek. Potem dzięki takim wnioskom dziwicie się, że my 

powinniśmy rozmawiać o sprawach lokalnych. Sami wywołaliście ten problem, po co go 

wywołaliście? Dla własnych celów politycznych, po to, aby pokazać się w telewizji, jacy 

to wy jesteście przeciw. Szkoda, że nie powiedzieliście w tym swoim wystąpieniu przed 

sesją, że nie wzięliście udziału w głosowaniu uchwały.  
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Składam Wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Poddaję wniosek pod głosowanie.           
  
Głosowanie 11 – za podjęciem wniosku formalnego w sprawie zakończenia dyskusji.   
 

Wynik głosowania: za -  18, przeciw – 1, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 14 do protokołu. 
 

Wniosek o zamknięcie dyskusji został przyjęty. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy ta ostatnia wypowiedź pana Jacka Tarczewskiego, to należało ją przyjąć do 

zrozumienia, że wycofujecie ten wniosek? Czy ja mam zdecydować o wycofaniu tego 

wniosku? Jeżeli chcecie państwo to sami wycofajcie.  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Wypowiedź bez mikrofonu (niezrozumiała). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam dyskusję i przystępujemy do dalszego procedowania.  
 

Szanowni Państwo, zgodnie z art. 19 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym odwołanie  

wiceprzewodniczącego następuje na wniosek co najmniej 1/4 ustawowego składu rady 

gminy bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu rady, w głosowaniu tajnym. W związku z faktem, iż wszystkie wymogi formalne 

zostały dopełnione przystępujemy do powołania komisji skrutacyjnej. Głosowanie tajne 

przeprowadza komisja skrutacyjna. W głosowaniu tajnym radni głosują kartami 

opatrzonymi pieczęcią Rady, ustalonymi każdorazowo dla danego głosowania. 

Głosowanie odbywa się w warunkach zapewniających zachowanie tajności wyborów oraz 

przy wykorzystaniu urny, do której radni wrzucają swoje karty do głosowania. Wyniki 

głosowania odnotowuje się w protokole komisji skrutacyjnej. 
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Proponuję dokonać wyboru 5-osobowej komisji skrutacyjnej. 
 

Zgłaszanie kandydatów na członków komisji. 
 

Elżbieta Jardanowski – Radna RMI: 

Proponuję panią Danutę Jaskulską. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy wyraża pani zgodę? 
 

Danuta Jaskulska – Radna RMI: 

Tak wyrażam. 
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Proponuję kandydaturę pani Ewy Podogrodzkiej. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy wyraża pani zgodę? 
 

Ewa Podogrodzka – Radna RMI: 

Tak wyrażam zgodę. 
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Może kandydat z opozycji, proponuję pana Damiana Polaka? 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy wyraża pan zgodę? 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Brak zgody (wypowiedź bez mikrofonu) 

 

Maria Stępniowska – Radna RMI: 

Zgłaszam kandydaturę pana Bętkowskiego. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy wyraża pan zgodę? 
 

Jacek Bętkowski – Radny RMI: 

Tak wyrażam. 
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Zgłaszam kandydaturę pana Mrówczyńskiego. 
 

Radny Jarosław Mrówczyński nie wyraził zgody (wypowiedź bez mikrofonu).  

 

Ewa Kempska – Radna RMI: 

Zgłaszam kandydaturę pani Elżbiety Jardanowskiej. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy wyraża pani zgodę? 
 

Elżbieta Jardanowska – Radna RMI: 

Tak. 

 

Ewa Podogrodzka – Radna RMI: 

Zgłaszam kandydaturę pana Jana Gaja. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy wyraża pan zgodę? 
 

Jan Gaj – Radny RMI 

Tak. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Stwierdzam, że mamy 5 osobowy skład Komisji skrutacyjnej. Przegłosujemy ten skład            

w głosowaniu jawnym. Poddaję pod głosowanie ten wniosek.  
 

Głosowanie 12 – za proponowanym składem komisji skrutacyjnej.   
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 15 do protokołu. 
 

Komisja skrutacyjna będzie pracowała w składzie:  
 

1. Danuta Jaskulska. 

2. Ewa Podogrodzka. 

3. Jacek Bętkowski. 

4. Elżbieta Jardanowska.  

5. Jan Gaj. 
 

Proszę Komisję o wybranie ze swego grona Przewodniczącego. 
 

Ogłaszam 5 minutową przerwę. 
 

po przerwie 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wznawiamy obrady. 

 

Proszę Przewodniczącą Komisji skrutacyjnej o objaśnienie zasad głosowania. 

 

Danuta Jaskulska – Radna RMI: 

Objaśniła zasady głosowania. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę Przewodniczącą Komisji skrutacyjnej o wyczytywanie z listy obecności imienia 

i nazwiska obecnych na sesji radnych, a jeden  z członków Komisji będzie podchodził do 

wszystkich radnych i rozda im karty do głosowania.  

Po dokonanym głosowaniu ponownie proszę Przewodniczącą Komisji o wyczytywanie 

z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji radnych, a wyczytywanych radnych 

o podchodzenie i oddania tam kart.  
 

Przypominam, że mamy do dyspozycji kabinę do głosowania. 
 

karty do głosowania zostały rozdane 
 

Grzegorz Kaczmarek – Wiceprzewodniczący RMI: 

Poinformował, że zgodnie z ustawą nie weźmie udziału w głosowaniu. 
  
po wrzuceniu karty do urny przez ostatniego radnego 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Ogłaszam przerwę w celu obliczenia wyników przez Komisję skrutacyjną. 
 

po przerwie 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Otrzymałem informację, że Komisja już dokonała obliczenia wyników głosowania. Proszę 

Przewodniczącą Komisji skrutacyjnej o odczytanie protokołu z przebiegu głosowania. 

 

Danuta Jaskulska – Radna RMI: 

Odczytała protokół Komisji skrutacyjnej. 
 

Poinformowała, że radny Grzegorz Kaczmarek, zgodnie z art. 25a ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym, wyłączył się z głosowania w sprawie odwołania z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. Pan radny oddał Przewodniczącej Komisji swoją 

kartę do głosowania.  
 

Liczba głosów za odwołaniem radnego Grzegorza Kaczmarka z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej: 5 
 

Liczba głosów przeciw odwołaniu radnego Grzegorza Kaczmarka z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej: 14 
 

Przewodnicząca Komisji skrutacyjnej poinformowała, że radny Grzegorz Kaczmarek nie 

został odwołany z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 
 

Protokół Komisji skrutacyjnej stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

W związku z przedstawionym wynikiem głosowania stwierdzam, że Rada Miejska 

Inowrocławia w głosowaniu tajnym, odrzuciła wniosek grupy 6 radnych o odwołanie 
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radnego Grzegorza Kaczmarka z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia. W związku z powyższym bezzasadne stało się dalsze procedowanie nad 

dołączonym do wniosku projektem uchwały. 
 

Przewodniczący Rady otrzymał odpowiedź od komisji skrutacyjnej, że głosowanie było 

zgodne.  
 

Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Ad 14. 

             Wolne wnioski i informacje bieżące. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć wnioski 

dotyczące organizacji prac Rady i Komisji lub miejsca i czasu ważnych dla Miasta 

uroczystości lub imprez? (§ 40 ust. 1 Statutu Miasta). 
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Podczas dyskusji przy punkcie, który był przed chwilą, pani radna czy nawet Prezydent 

podnosili prześmiewczo, że padało nazewnictwo Premier Jarosław Kaczyński, jak on jest 

zwykłym posłem według państwa. W Polsce grzecznościowo jest tak przyjęte, że osoby 

publiczne tytułuje się najwyższym stanowiskiem, które pełnili w swoim życiu. Czy to                

w administracji czy innych organach. Mimo tego, że Premier Mazowiecki, był Premierem 

20 lub więcej lat w wszyscy go tak nazywali w przestrzeni publicznej grzecznościowo 

Premierem. Teraz często pada nazewnictwo pan premier Donald Tusk. Nas to nie dziwi, 

jest to nazewnictwo grzecznościowe. Choć pan Donald Tusk nie jest ani posłem, 

europosłem ani radnym gminnym. I stąd wynika nazewnictwo też premier Jarosław 

Kaczyński. W Polsce i większości krajów Europy zachodniej tak jest przyjęte.     
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Może nie prześmiewczo, kontekst tej wypowiedzi był taki, że nie był tutaj jako 

Wicepremier tylko jako zwykły poseł. Nie chodzi tutaj, aby ująć tu tytularnie w zwrotach. 

Rozumiem, że pan Wroński jak i inni muszą wyartykułować pochwały i tytuły dla  

prezesa.   
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Dalsza wypowiedź bez mikrofonu.    
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 
 

Szanowni Państwo: 

Następną (roboczą) sesję przewiduję na dzień 29 sierpnia 2022 r. Materiały na sesję                  

w statutowym terminie zostaną przesłane drogą elektroniczną na adresy e-mail. 
 

W dniu dzisiejszym w trakcie sesji wpłynął wniosek wraz z porządkiem obrad Prezydenta 

Miasta o zwołanie sesji Rady Miejskiej Inowrocławia. Na podstawie § 21 ust.2 Statutu 

Miasta Inowrocławia zwołuje sesje na 1 sierpnia 2022 r. na godzinę 10.00.   



 

 
 

- 27 - 

Ad 15.  

          Zakończenie obrad.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LIII sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1243. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

 /-/ Tomasz Marcinkowski 

 

 

 

Sekretarz obrad: 
 

/-/ Waldemar Kwiatkowski 

 
 

 

Protokółowała: /-/ Agnieszka Bardzińska 

            

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


